
В полутъмния салон на опе 
рата цари заредена с напре 
жение тишина. И ето след 
миг диригентът Георги Ди
митров повежда оркестъра 
към вълшебния свят на музи 
ката от Вердневата „Аида“. 
Опера, толкова пъти изпъл
нявана по сцените в цял свят 
от премиерата й при откри 
ването на Суецкия канал през 
1871 година досега, и все та 
ка вълнуваща с колоритната 
си и богата мелодичност, с 
гениалното пресъздаване на 
човешките чувства. Маестро- 
то на италианската револю
ция, както народът е наричал 
Верди, е сътворил „Аида“ ка 
то виеше достижение на ком 
позиторското си майсторство, 
влагайки в него своите де
мократични възгледи. Затова 
тя основателно е избрана от 
колектива на операта за учас 
тне във фестивала „Мартен 
ски музикални дни“. Порица 
нието на деспотизма и наси 
лието и възпяването на изви 
сяващата сила па голямата 
любов са темп, които и днес 
интересуват хората и съоуж 
дат тяхното съпричастие.

Ето че на прекрасно декори 
раната сцена се появява Ли 
на Петкова в ролята на ети 
опеката робиня Аида, разкъс 
вана между любовта си къ.м 
египетския пълноводен Рала 
мес и верността към своя на
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род — един класически кон 
фликт между любовта и дъл 
га, който не е загубил своя 
та актуалност и днес. Тъй ка 
то това е предпремиерна ре 
петиция, в салона са гост-ре 
жисьорът доц. Светозар До 
нев — главен директор и ху 
дожествен ръководител на Со 
фийската народна опера, аси 
стент-режисьорът Ана Ангело 
ва, сценографът Иван Савов, 
гост-хореографът Емилия Ки
рова — главен балетмайстор 
на Държавния музикален теа 
тър „Стефан Македонски“, 
хормайсторът Томина Сидо- 
ва. Използувам паузите в ре 
петицията, за да помоля пя 
кои от тях да споделят мис 
ли за работата си върху пое 
тановката.

Доц. Светозар Донев: „Аида“ 
е една от любимите ми от 
ри, която и днес звучи кат< 
една поетична възхвала ш. 
любовното чувство. То се ока. 
ва по-силно от злото, въплъ
тено в образите на властш 
ците, издига хората до неп< 
дозирани нравствени внеот) 
и ги прави герои. Вече съ> 
поставял тази опера на сцеш 
те в Пловдив и Бургас. О 
личие на русенската постаног 
ка е. че се осъществява в по 
камерен план — тук са избе> 
нати визуалният комфорт и 
разточителността за сметка 
на по-дълбокото навлизане в

Днес е премиерата на операта „Аида“ от Верди

ИЗКУСТВО ГСЛУЖБА НА ХУМАНИЗМА
душевността на героите.

Удовлетворен съм от парт 
ньорството с диригента Геор 
ги Димитров. Той е творец 
с голяма музикална култура 
и възможности. Неговата ра 
бота с певците е много доб 
ра, допада ми нетрадиционна 
та му интерпретация на му 
зиката на Верди. Високо це 
ня и сценографията на Иван 
Савов, който остава встрани 
от съвременните увлечения по 
експеримента и предпочита 
един демократичен, достъпен 
за широката публика худо
жествен език. Изобщо впечат 
ленията ми от съвместната ра 
бота с Русенската опера са 
много добри — това е колек

тив с големи възможности, с 
когото с радост бих работил 
отново.“-

Иван Савов: „Аида“ е от 
творбите, които влизат в така 
наречения „железен“ реперто 
ар на всеки оперен театър. В 
своята работа съм се стремил 
да бъда максимално верен па 
автора, на романтичния дух 
на творбата му. Асимилирах 
голямо количество исторически 
и археологически материал,за 
да получа стабилна платформа 
за моята фантазия. В тази поста 
новка няма нито един орнамент, 
който да е измислен от мен, 
всичко почива на достоверни 
първоизточници, без това да 

ме ограничава, напротив. На 
шата сцена е малка и неудоб 
на, но се постарах да постиг 
па максимално усещане за 
простор, за монументалност, 
характерни за древния Египет. 
Възникнаха много трудности 
от технически характер, но бя 
ха преодолени благодарение 
па всеотдайността на целия 
колектив.“

Емилия Кирова: „Приех твор 
ческата си задача в Русенска 
та народна опера с радост. 
Неотдавна работих в Музи 
калния театър върху „Баядер 
ката“ и навлязох в света на 
древността. Срещнах се с 
една голяма култура, поставя 

Сцена 01 снемаиьла. Снимка Николай ьАсИлЕВ

ща проблеми, които обикно 
вено остават встрани от все 
кидневния бяг на живота. „Аи 
да“ е един пример как изкуст 
вото служи за издигане на ху 
маиността, за възцаряването 
на любовта към човека. А 
нали това е и целта на съвре 
менното изкуство!

Днес ние знаем твърде мал 
ко за египетските танци, кои 
то имат значително място в 
операта. Постарах се едно
временно със съвременното им 
звучене да пресъздам духа 
на онази епоха, стремих се в 
тях да оживеят древноегипет 
ските архитектурни фрески. 
В това отношение музиката 
на Верди, въплътила негова 
та гениална мисъл и чувство, 
подсказва много решения. В 
нея се усеща и тайнственост
та, лъхаща от пирамидите, и 
и оптимизмът на хората от 
народа.

За мен бе удоволствие да 
работя с балета на Русенска 
га опера, който доказа свои 
те големи възможности с 
рок-балета „Репетицията“. С 
този колектив се срещам за 
зтори път след съвместната 
П1 работа в „Иван Сусапип“ 
1 имам впечатления от него 
тата голяма жизнеспособност. 
’адостна съм, че солистите 
Чопка Петкова, Мими Кача 
юва. Надя Румении, Иво 
!ейчев и Стоян Габровски 
'■ справят много добре със 
■дачите си“.
Днес Русенската народна 
ора ще вдигне завеса за 

>емиерата на операта „Ли- 
Г* — като пореден израз на 
•чит I ъм непреходните стой 

•>сти в изкуството, към пет 
ата велика мисия ла прави 
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